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 רמי כהן: צילום

             ד" תשע–חנוכה 

    נרות מאירים במועדון8
 



 
 . שלום לכולכם

 –שבוע החנוכה עבר ואפשר בהחלט לסכם 
מסורת החג נשמרת וצוות החג   !בהצלחה

ביחד עם אנשי התרבות מצליחים להפיק 
מאחר . שלל אירועים שנותנים טעם ועניין

וצריך למלא בתוכן שמונה ימים זאת משימה 
לא קלה אך העובדה שיש כבר מסגרת קבועה 

 זה –ומתכונת מוכרת מקילה מאד ועובדה 
המאפיין הבולט של החג הוא ! הצליח

 הילדים לפי –ההתכנסות במסגרות שונות 
, שכבת הגמלאים החדשים, בית עזר, גילים

 במרוץ – ובשבת –והנעורים , הצעירים
 התכנסות של כל הציבור לאירוע –הלפיד 

 . מחמם לב
מזג האוויר גם הוא טרם משהו להצלחה 

משום שלא היה גשם ולא היו הפרעות 
ושיבושים שהם מנת חלקם של  חגי חנוכה 

אז אם היינו מודאגים מעצירת . מימים ימימה
 !הגשמים הרי לפחות החג הרוויח ובגדול

 
אבל אי אפשר להתעלם באמת מעצירת 
. הגשם וחודש נובמבר יבש ושחון במיוחד

: ואפילו כאן יש יתרונות לצד החיסרון הגדול
ש הספיק לסיים לזרוע ולדשן את "צוות הגד

עכשיו . כל השטחים וגם זו ברכה כשלעצמה
מאתמול , ואכן. באמת הגיע הזמן לקצת גשם

נפתחו ארובות השמיים והחזאים '  יום ה–
מ גשם באירוע " מ70-מבטיחים מנה של כ

החקלאים . הקרוב שכל כך נחוץ ודחוף לכולנו
שבינינו יודעים שכמות הגשם הכללית פחות 

. מפיזור הגשמים לאורך העונה, לרוב, חשובה
צריך לכן לקוות ולהתפלל שהמשך העונה 

 לא הכמות העיקר אלא –יצדיק את האמרה 
 ! האיכות

 
בימים האחרונים משהו משך את תשומת 

:  ואני מבקש לשתף אתכם בתחושתי, ליבי
פתאום נראה לי שיש המון תנועת רכב 

 . תנועה רבה יותר מכרגיל, במדרכות הקיבוץ
אני מניח שתנופת הבנייה בכל חלקי הקיבוץ 

גורמת לזה ואולי החורף המתקרב משפיע 
ובטח יש סיבות נוספות שנעלמו מעיני אבל 

ברור . כללית התופעה הזאת מטרידה ומדאיגה
שעצם הנסיעה בתוך הקיבוץ היא מפגע 

בכל זאת . ולפעמים אין ברירה ומוכרחים
, לדשאים, כשחושבים על הנזקים למדרכות

חייבים להודות שיש , לנוי ובעיקר לאנשים
ברור שגם חניות פראיות . כאן משהו לא רצוי

לקראת , מגיעות בעקבות כך אבל עכשיו
כשהאדמה רטובה והראות פחות , הגשמים

טובה חייבים למצוא דרך להמעיט עד כמה 
כמעט תמיד . שאפשר בנסיעות בתוך הקיבוץ

 . תחשבו על זה ובטח תסכימו איתי. זה ניתן
 

יש המון דברים טובים ויפים שקורים כמעט 
כל שבוע ואנחנו רוצים לציין ולהאיר אותם 

 . אבל טוב להזכיר גם את מה שצריך תיקון
 אברהם!  שנשמע גם מכם... שבת שלום ו

 

 

 1.12.84 שמואל קראוס
 1.12.00  מגדלייצחק
 4.12.91  לופזליטל

 8.12.99  ארציאברהם
 רחל קליין

 שלמה ויולא
9.12.08 
11.12.07 

 12.12.84  קדמיהדס
 13.12.67 אילנה רבין

 15.12.88  רצוןלוקס
 16.12.89 אלקה בירק

 16.12.96  כהןעירית
 19.12.72  זבולוניפרידה
 19.12.00  הלפריןרבקה

 22.12.96  קריגסמןצבי
 22.12.09 אסנת דוכס

 26.12.00  ברטאאטה
 27.12.98  שדהשרה

 27.12.00 זאביק אבנון
 29.12.73  אילוןחביבה
 30.12.84  ביןגדעון
 30.12.94  גינתגובי

 31.12.89  גלעדיאסתר



 
 
 
 
 

21-28.11.13             הנהלה חברתית מתאריך   
 

 2014אישור הצעה תכנית השקעות . 1
התוכנית נבנתה במסגרת שתי ישיבות ברצף ותוצג לאישור במסגרת תכנית . א

סדר העדיפות בתוכנית   .18.12.13קהילה בשיחת הקיבוץ המתוכננת לתאריך 
קידום התייעלות ,  מענה לתחום בטיחות קהילה –מתבססת  על שלושה מרכיבים 

ועידוד התנדבות לצד מאמץ  לגיוס משאבים על בסיס פרויקטים מסומנים 
.מהמועצה וגופים נוספים  

 
כ "סה ₪ 1,031.400 –י רכזי תחומים עמד על  "כ בקשות שהוצגו לאישור ע"סה. ב

.בהתאם לטבלה מרכזת, 400,000₪מאושר לביצוע   
 

 2014 השקעות קהילה –טבלה מרכזת 

 
ח"עלות בש הערות  אגף תחום פעילות 

 תרבות  סורק תמונות–ארכיון  3,000 

 "  מגרש ספורט–ספורט  10,000 החלפת גג וצביעה

מותנה בהשתתפות מועצה 
50% 

תקרה- חדר ריתמיקה  20,000  חינוך 

מתקנים- גיל הרך  5,000 בהתאם לדוח בודק  " 

שיפוץ- בריכה  100,000 החזר הלוואה  מוניציפאלי 

תיקונים+בדיקה שנתית תיקונים-גני שעשועים 11,500   " 
פינת סלטים-חדר אוכל 10,000 קיר גבס  " 

 " מספרה 1.600 מזגן
 " כלבו 29,000  השלמת מעבר–מקפיא 

מקלחות- בית עזר  16,000 תיקון  רווחה ובריאות 

השלמת מעבר לאחר 
 שיפוץ

כסא- מרפאת שינים  30,000  " 

כלבו- מעקב בטיחות  4,500   אגף תיכנון 

 " שער חשמלי 12,000 מעבר מרפאה אזורית
שבילים, מדרכות 30,000 בשיתוף מועצה  " 

מעבר + בית מוסדות  60,000 בשיתוף עסקים ומועצה
 קומונה

 הנהלה חברתית

 " אמנת שירות 25,000 

מועצה, ה.בשיתוף ע  " שביל נעמן 25,000 

 צעירים פאב 6,500 שיפוץ גג דולף

כ"סה  400,000   

 
מכר בהתאם לתוכנית - תתוקצב במסגרת התייעלות נוי ורכישת שכר–מכסחת נוי * 

.שנתית מחייבת לעמידה בתקציב  
ללא התניה של גיוס  ₪ 15,000 בתוכנית יינתן תקציב פעילות של –שימור * 

.המשאבים כבקשת צוות שימור  
 

הנחיות לרכזי אגפים ותחומים יועברו לאחר גמר גיבוש תכנית קהילה עד מועד 
.שיחת הקיבוץ   

 
 המזכירים                                                                                

 



 
,               טבת' קבלת שבת ג

    לאור הנרות6.12.13
, חודש טבת נכנס בנר שביעי של חנוכה

והצליח למשוך אל עצמו קצת מהאור של 
הנרות כאילו כדי להאדיר קצת את עצמו 

מאחר והוא עצמו אינו חודש של אירועים 
 אירוע חשוב אחד זימן לנו בכל זאת .גדולים
בחירות חדשות לראשות המועצה : הגורל

 .שתהיינה מנת חלקו של חודש טבת
 

אחרי , אחרי שאורם של הנרות הלך וגבר
שספגנו מספיק סופגניות והסתחררנו 

מהסביבונים לא נשאר לנו אלא להגביר את 
תפילותינו לגשמים כדי שיבואו בנדיבות 

 .מלמעלה
  :שהתאחדו לאחד, בטבת שני ימים מיוחדים

הוא יום צום וזיכרון לתחילת המצור  בטבת' י
שבסופו חרבה , על ירושלים בימי בית ראשון

  .העיר ונחרב הבית

לזכרם של הנספים  יום הקדיש הכללי זהו גם
 .בשואה שיום מותם לא נודע

המחבר מטען כבד של זיכרונות , יום אחד
ומלמד משהו על שגרת , רחוקים וקרובים

 .הזיכרון היהודי ועל המעברים בין אור לחושך
 

בשבוע שעבר נפרד מאיתנו בפתאומיות אריק 
 .איינשטיין

ששיריו , אמותיו' האיש שכל חייו הצטנע בד
מלווים אותנו שנות דור וחוצים גבולות של 

ומרחבי זמן לאורך התרבות , אנרים'ז
האיש שקול הקטיפה שלו ניגן את , המקומית

הוא כאילו . לא ידע שהוא כזה, פסקול חיינו
למה לי לקחת "כאילו אמר , "ישב על הגדר"

כאילו אהב , "צא מזה: "כאילו צייץ, "ללב
אבל מותו חשף את , "עטור מצחך: "במילים

היום אנחנו . הגעגוע לכל מה שסימל עבורנו
מבכים את לכתו המוקדמת כמו שאר אבלי 

והשבת הנכנסת אף היא מחדדת את , ישראל
 .העצב הגדול והחלל שהותיר אחריו

". החלונות הגבוהים" יצא האלבום של 1969ב 
במהלך ההקלטות נפטר הפסנתרן זיגי 

ואריק איינשטיין יחד עם מישה , סקרבניק
סגל חיברו לזכרו יצירה בת שמונה דקות 

 יצירה .היה היה: שהמילים החוזרות בה היו
היום היא . שכמעט כולה אקספרימנטלית

: משחזרת את עצמה לזכרו של המלך אריק
רחוק , היה היה, היה היה פעם מלך אחד"

היה היה ויהיה הוא , למעלה בכה אלוהים
 ".היה היה, לעולם

 
 

 זלדה/ שַבָת וְחוֹל
 

 . זוֹהִי שַבָת–לְהַדְלִיק נֵרוֹת בְכָל הָעוֹלָמוֹת 
 שַבָת-לְהַדְלִיק  נֵרוֹת

 נֶפֶש הֲרַת נְצוּרוֹת-זוֹהִי קְפִיצַת
 שֶיֵש בָהּ מִסְתּוֹרִין, לְיָם נֶהְדָר
 .הַשְקִיעָה- שֶל אֵש 

 בְהַדְלִיקִי הֵַ רוֹת יֵהָפֵךְ 
 ,נוּר-חַדְרִי לִנְהַר דִי

 .בְאַשְדוֹת בָרֶקֶת שוֹקֵעַ לִבִי
 
 

 
 

 לרחל ואדם שביט 
 

 צרור ברכות מקרב לב 
 להולדת הנכד החדש

 

 אסף 
  נועה וישי שביטבנם של 

 
 !הרבה נחת וכן ירבו

 

 

 

 



 

, התאספו בני משפחה, בסוף השבוע שעבר
סנונית ושותפים /חברי קבוצת אורן, חברים

דורון לציין שנה למותו בטרם עת של , לדרך
עלינו לבית העלמין והעלינו את זכרו . ל"בירק ז

אנחנו מביאים כאן את הקטע שכתב . של דורון
 .   בנו בכורו של דורון–שחר בירק 

 .רציתי לספר קצת על אבא שלי

הזיכרונות שלי מתחילים אי שם במלחמת יום 
נפוח שיער , לילה אחד אבא חזר. הכיפורים

וזקן גדול מעטר את פניו וכך לקח אותי על 
 .ידיו לטיול לילה

אחר כך באו ברצף שנים ארוכות של פעילות 
 .משותפת וצמודה

גיוסי , משלוחי דגים, משלוחי עופות– בעבודה 
קטיף תפוחים או בניית מיכלים , כותנה

 ".מילוז"ב

ארגון חגים לכל , ארגון חתונות– בקיבוץ 
סוכות עם רשת הדייגים , ג בעומר"ל– הקיבוץ 

יום העצמאות עם , הגדולה מסביב לסוכה
, סירות בבריכות הדגים ובאגם עין עפיה

ולפעמים רק עזרה בחיסול כי אבא תמיד אמר 
 מכל הצלחה של אירוע זה החיסול 50%ש 

 .שלו

זה התחיל ! וכמה ספורט, ולבסוף הספורט
צעדנו ביחד ממטולה ועד ימית מהים , בצעדות

, לבקעת הירדן וירושלים, התיכון ועד לכנרת
, בריצה ובהליכה, הקפנו את הכנרת באופניים

 .חצינו אותה בשחייה בקייקים ובמפרשיות

כ "השתתפנו יחד במרוצי שדה שגדלו אח
תמיד אמרת שהעיקר . למרתון ולטריאתלון

אבל אני יודע , להתחיל ולסיים– ההשתתפות 
 .שכשהגיעו גם ניצחונות היית מאוד גאה

היו עוד המון המון רגעים משותפים כמו 
, ח ברמאללה אחרי לבנון"החזרת ציוד לימ

ארגון מפגש בבסיס היחידה שלך אי שם 
חדר החושך לפיתוח תמונות , בבקעת הירדן

ימי הולדת שבהם , וחלוקתן לחברי הקיבוץ
 ...תמיד הייתה פעילות מיוחדת ועוד ועוד

אלה רק חלק קטן משלל הזכרונות שלי ושל 
.                                                  אבא

ונשאר . בזכותך אני מי שאני, אני יודע שזכיתי
.                                        רק להגיד תודה

הרבה השתנה מאז שהלכת ואני מתגעגע 
 .שחר.                                            מאוד

 

 

 

 

 

 

 

 

 

ש דורון "שתי תמונות מייצגות ממרוץ הלפיד המסורתי ע

  במסלול:למטהארבעת הממשיכים : למעלה –בירק 

 

 

 

 

 



 

 !הגיע הזמן לשינוי אמיתי

בימים אלו מתקיימת מערכת בחירות 
בחירות אשר , לראשות המועצה האזורית

 השנים הבאות ועל עתיד 5-ישפיעו על חיינו ב
 .המועצה ולכן אסור להישאר אדישים

מציעים את , כבכל מערכת בחירות
המאמינים ביכולתם , מועמדותם אנשים

ידי לובי כזה או -האישית או שנדחפים על
כ המועמדים מדגישים את עברם "בד. אחר

ניסיונם הכלכלי , (?מדוע זה רלוונטי)הצבאי 
 (?האם זה הקריטריון החשוב ביותר)

של " נוצות"ומתקשטים בקצת 
מחק את ")עמים -אחוות/קהילתיות/חברתיות
 .("המיותר

אני מציע לכל אחת ואחד מאתנו לשאול את 
עצמו כמה שאלות לפני הבחירה במועמד זה 

 :או אחר

משימה העומדת בפני /מה האתגר (1
 ?המועצה בשנים הבאות

את המועמד והאם זה " דוחף"מי  (2
 ?משרת את המטרות שלי

, כאשר אני בוחן את המועצה האזורית כיום
אני רואה מועצה חזקה מאוד מבחינה 

אשר נבנתה לטוב ולרע בדמותו של , כלכלית
 השנים 18-אדם אחד שניהל אותה ב

מועצה ריכוזית ומנותקת . האחרונות
 מועצה אשר נמצאת במהלכו של !מהתושבים

תהליך שינוי דמוגרפי ענק בו כמעט לכל 
הקיבוצים התווספו בשנים האחרונות חברים 

שכבות חזקות "רובם מ, או תושבים חדשים
דעתניים אשר , אנשים משכילים, "כלכלית

על המועצה ולא " להישען"אינם צריכים 
 . להיות תלויים בה

לדעתי האתגר המרכזי של המועצה הינו 
, קיבוצניקים)חיבור כל תושבי המועצה 

 (תושבי הכפרים, מושבניקים, תושבי הרחבה
הדגש הינו . לעשייה משותפת ולרווחת כולם

הובלה של תהליך שינוי , עבודה חברתית
ועל כן . שמקורו בתהליכי צמיחה דמוגרפית

על המועמד להיות בעל ניסיון בהובלת 
תהליכי שינוי והבנה עמוקה של תהליכי 

 .צמיחה דמוגרפית

: אם אני בוחן את שני המועמדים המובילים
ל מספר "קיבל מיהודה שביט ז, הראשון

ניסיונות לצמוח כמנהיג ולטעמי כשל בהם 
לדוגמא הכישלון המהדהד בחברה )

ידי לובי של -כיום הוא מקודם על, (!הכלכלית
כלכליים אשר רוצים לשמר את " עסקנים"

השפעתם במסדרונות המועצה ומטפחים 
 ".עבורם"מועמד חלש וממושמע שינהל 

, משכילה, הינה מנהיגה מסוג אחר, השנייה
בעלת ניסיון , בעלת תואר שני במנהל עסקים

בתהליכים כלכליים מורכבים כגון שיוך 
מנהיגה שהובילה תהליכי שינוי , נכסים

בעלת , פעילה חברתית לאורך שנים, בקיבוצה
ניסיון בקנה מידה ארצי בתהליכי צמיחה 

אישה שמקדמת חזון של ניהול . דמוגרפית
, אשת עשייה, ניהול משתף ומחבר, אחר

משב רוח "בקיצור . בעלת עמוד שדרה ערכי
 .בשדות המועצה" רענן

 !הגיע הזמן לשינוי אמיתי במועצה

לא עסקנים , "עוד מאותו הדבר"לא 
המשמשים כבובות בידי אחרים או 

. משתמשים במועצה כמקפצה לשלב הבא
מנהיגה , מגיעה לנו מנהיגה חברתית אמיתית

מנהיגה שתעמוד , עם חזון מחבר ולא מבדל
 .באתגרים שבעתיד המועצה

אני קורא לכולם לבחור בנורית 
 !ברקאי כראשת המועצה הבאה

חברים המעוניינים לעזור ביצירת השינוי 
 .במועצה האזורית מוזמנים ליצור עימי קשר

 
 בברכת חברים

 מירון שיפר
 



 

 ?איך נקרא לשביל החדש

ברצוני לברך את היוזמים וכל מי שהיה לו יד 
ורגל בהקמת השביל המחבר בין כפר מסריק 

שמישהו החליט להעניק , השביל. לעין המפרץ
עובר " שביל הנעמן: "לו את השם המחייב

לאורך תעלת הניקוז המערבית של מה שהיה 
קרוב לאתר החזיריה , פעם ביצות הנעמן

,  שהיתה שם ולא נותר כמעט שריד ממנה
כאשר תעלת הנעמן של היום נמצאת מזרחית 

 מטר 300 -200לשביל המדובר במרחק של כ 
ובתווך ניתן עדיין לזהות את  [לא מדדתי]

 .הערוץ המקורי של נחל הנעמן

הולך , במקביל למהלך סלילת השביל שלנו
ומתפתח שיקומו של הנחל לאורך תעלת 

משמורת כרי נעמן צפונה לחורשת עין , הנעמן
רק לא מזמן נחפר שם אגם קטן ). נימפית

המקבל מימיו ממי התהום הגבוהים וניבנה 
שם גשר להולכי רגל ורוכבי אופניים 

המאפשר מעבר מצד אחד של הנחל לצידו 
התכניות להמשך מדברות על חיבור . (השני

לשמורת אפק מדרום והמשך צפונה לעין 
למליחת הנעמן ושפך הנעמן שליד , המפרץ

.                                                  עכו
כל העבודות הללו עם תקציבים יותר גדולים 

ממה ששני הקיבוצים יכולים להעמיד 
מבוצעת בהנהלת רשות הניקוז מטה אשר 
שלצורך העניין היא גם רשות שיקום נחל 

 .ורשות הטבע והגנים. ל.ק.נעמן בשיתוף ק

כל מה שנאמר עד כאן היה על מנת לתאר 
שקיים כבר שביל נחל ולהדגיש את העובדה 

 והוא עובר באופן ממשי מעל הנחל נעמן
ולאורכו ולכן אין צורך לבלבל את הציבור 

 .בשני שבילי נחל שיישאו את אותו השם

לטעמי יש להעביר את האבן היפה עם 
אל הגשר " שביל נחל נעמן"הכתובת היפה 

שמוביל לבריכות הדגים של כפר מסריק 
ולהניחה אחר כבוד כתרומה שלנו לשביל 

הנחל המשוקם על דרך הכורכר ההולכת 
צפונה ליד הנחל לכיוון הכיפה הגיאודזית 

 .הכחולה

, החלופה הנראית לי לעיצובו של השביל שלנו
קשורה בהיותו שביל ההולך על גבול החולות 
והביצה שנעלמו לחלוטין מהנוף ומביא אותי 

למחשבה שהיה ראוי למשל להחזיר לטבע את 
מלך הביצה הלו הוא הנרקיס שיישתל במאות 
ובאלפים לאורכו של השביל ובמקום מתאים 

להזכירכם מי תהום )ליצור בריכה קטנה 
ושם להחזיר את איריס הביצות ועל  (גבוהים

ידי כך ליצור שביל אלטרנטיבי ונוסף לשביל 
ייתכן אפילו שבעונת החורף . נחל הנעמן

 .והאביב יהיה אטרקטיבי יותר ממנו

יש לנסות ולגייס לכך את רשות שיקום נחל 
נעמן והגורמים הנלווים ובכך ניצור שביל 

המקביל לנחל הנעמן עם אטרקציות נוספות 
צריך : ועכשיו לעיקר . (בתוך החורשה למשל)

. למצוא לשביל שלנו שם חדש ומתאים יותר
 : אני מציע

 שביל הנרקיסים. 1

 שביל נרקיסי הביצה. 2

 שביל הנרקיסים והביצה. 3

 שביל ביצת הנעמן. 4

 שביל הקיבוצים. 5

אם נצטרף לרעיון של )שביל הבנים - ואולי . 6
עין המפרץ ונציין בצורה מכובדת את הבנים 

  (שלנו שנפלו

 כדאי –ואם יש לכם רעיון לשם מקורי אחר 
אני פונה ליוזמי השביל החדש . להעלותו

וקורא להם לחשוב מחדש ולשנות את שם 
 . השביל לכבודו ולכבודנו

                                        יראון שדה

 

 



 

כפתיחה לחגיגות החנוכה נפגשו חברי אגף 
התכנית כללה פעילות . החינוך לערב חגיגי

בנושא סגנונות תקשורת וארוחת ערב 
מצורפות מילות . משותפת מעשה ידי הצוות

 . הברכה שהוקראו בטקס הדלקת הנרות

 ,ערב טוב לכולם
מערכת נמדדת ונבחנת בעיקר ביכולת שלה 

כעת שנה . לתפקד בתקופות שינוי ומשבר
לאחר מעבר הקיבוץ למודל שינוי הוכחנו 

לעצמנו שאגף החינוך מהווה מקור יציבות 
 .  ובטחון ומשמש אור איתן לקהילה כולה

בהזמנות חגיגית זו רציתי להודות לכולכם על 
, על הדאגה. ההתגייסות בתקופה בה חסרתי

האכפתיות וההבנה שגיליתם בימים הלא 
 . פשוטים שעברתי

ימי החנוכה במערכת החינוך הם ימים עמוסי 
אנו מאפשרים לילדים , עשייה ופעילות

להתנסות ולחוות את החג בכל החושים כדי 
חוויות החג . ליצור למידה משמעותית

המצטברות שיחוו הילדים איתכם במהלך 
השנים הן למעשה אחת מהמשימות 

 ובכך לתווך תרבות: החשובות של החינוך
להשפיע על עיצוב הזהות המתפתחת של 

 . הילדים שלנו

בנייה ועיצוב הזהות של הילד מהווה תהליך 
השנה מאתגר , מרכזי לאורך כל שנות חינוכו

את קהילת , הרב שי פירון, שר החינוך החדש
. החינוך בנתבך נוסף הקשור לתהליך זה

: הנושא השנתי שנבחר במשרד החינוך נקרא
השם מעט פילוסופי אך ". האחר הוא אני"

הנחוץ , המהות שלו קוראת לשינוי חברתי
 .כ בחברה הישראלית"כ

 : בחרתי לסיים בקטע ממכתבו של הרב פירון
קבלת האחר מפנה מקום ומאפשרת לכל  "

היא נלחמת . אדם למצוא את מקומו בעולם
ומאפשרת " זרות"בחוויה המשתקת של  ה

יש מקומות רבים ". בבית"לכל אחד להרגיש 

. מדי במדינה שלי שבהם אני חש זרות  וניכור
אינה רק מעשה נימוסי " אחר"ההכרה ב
אלא הכרעה , מרחב לכל אדם  המאפשר

ערכית הרואה חשיבות רבה בקבלה 
הוא " האחר". ובהקשבה לקולם של אחרים

, לא מייצג רק אידאה" האחר", לא רק מושג
עיניים ושם , לאחר יש פנים. רעיון או קהילה

בקבלתו יש מימד , ובסופו של דבר. פרטי
 ."חם ואוהב, חברתי, אנושי

 (מרגבה)הזמנו הערב את ליאת שפרמן 
בסדנה , שתנחה אותנו איך להיפגש עם האחר

המלמדת להכיר ולזהות סגנונות תקשורת 
 .ערב מהנה לכולנו. שונים

, נאחל לכל אחת ואחד חג חנוכה מלא באור
 !שמחה ואהבה

 סיגל פרנקל בלן

 

עיניים נוצצות במצעד המסורתי להדלקת 
 למפיונים



 

 

-                       היו שותפים בה1950-הוקמה ב" נעמן"המועצה האזורית ". שלנו"לקראת הבחירות לראש המועצה נזכרנו במועצה 

כמובן שלא היו  אז בחירות  . ראש המועצה הראשון היה יהושע פורטר מעין המפרץ.  ומשמר הים כפר מסריק  עין המפרץ יסעור 

מטה " עם הקמת  1982בשנת ,  שנות פעילות32לאחר . (דיל בין הקיבוצים)" הצעה מוסכמת" הנבחר היה מה שנקרא  ...לתפקיד

  על רקע מבני המועצה בתצלום. וסולם צור.געתון , נעמן- א נעמן במסגרת החדשה שחיברה את מועצות העבר" אוחדה מ"אשר

 .החדשים חורש זוסיה את השדה שהיה מאז ומתמיד שטח  מריבה  נפיץ ביותר בינינו לבין עין המפרץ

ש מהעבר"ד                                             .                                                  .        11995500..  33..3311    ש מהעבר"ד

 נעמןנעמןהקמת המועצה האזורית .            הקמת המועצה האזורית .            

 

  חיפשנו עם לכתו של אריק אינשטיין

. עקבות זכרון להופעות שלו בכפר מסריק

.  מצאנו עדות לפחות לשלוש הופעות

' 60אחת  מהן בתור שחקן בשנות ה

זכור הסיפור שחיכו ". משלי ערב"בהצגה 

שהוצגה על במה באיזור מקלט )להצגה 

זמן רב כיוון שאריק איבד את  (המועדון

עדשת המגע שלו והקהל כולו עסק 

הופעה נוספת כבר כזמר ...   בחיפושים

בערב הוקרה , ידוע בחדר האוכל החדש

.           ויש אומרים שהיו  עוד. לסלורה

כל מי שזוכר את ההופעות האלה       

ובידיו  צילומים או זכרונות נוספים        

 .נשמח מאוד לפרסם

תודה לעמי זינגר על המידע  בקשר  

 .להצגת משלי ערב

              סריקה ודברי הסבר עמית קורן



 

התערוכה הראשונה יוצאת 
 לדרך

בעיתון הקודם דיווחנו על חלון ההזדמנויות 
שהביא לפנוי הגלריה הצמודה לחדר האוכל 

 .ופתיחתה לשיפוץ

ואמנם החלום מתגשם לפי משאלת לב 
חברים רבים המלווים את פרויקט השבת 

 .הגלריה והפטיו למקומם ותפקידם ההיסטורי

כרגע מתבצע שיפוץ  שמכשיר את המקום 
הפתיחה תתקיים . לפתיחת תערוכה  ראשונה

  .15.00 לדצמבר  בשעה 28בשבת ה 

התערוכה  בתחום האדריכלות הבינלאומית 
הוורנוקולרית מציגה חשיבה מקורית לבניה 

                ".ארכיטקטורה ללא ארכיטקט"ו
החשיפה לנושא מענין זה תוצג באמצעות 

פ "דגמים של בתים מרחבי העולם שנבנו ע
צרכי האדם  או קהילה המקומית  ללא 

שאיפה לאפקט עיצובי מרהיב ובולט שתכנן 
הובאו  (מאקטים)הדגמים . ארכיטקט כלשהו

אוצר - י הפרופסור פייר פריי "משוויץ  ע
התערוכה ואנו זכינו לארח בגלריה המחודשת 

 .את האורחים הבאים לפתיחה 

לצורך השלמת הפרויקט בזמן אנו נעזרים  
אגף , המטבח, החשמליה, בענפי הבניין
  לעודד רוזקייארותודה מיוחדת .. התרבות עוד

האדריכל שאחראי בהתנדבות מלאה על 
קידום הפרויקט מהבחינה המקצועית 

 !!אין דברים כאלה  —הציבורית והאישית

למבצע תרמו הרבה גורמים שמעוניינים 
לשמר ולפתח את המקום המרכזי בקיבוץ 

. לב הקהילה- ולהחזיר אותו למעמדו שהיה 
בנו של ארכיטקט - עמוס גיתאי , בראשם

שמימן בכספו חלק - המבנה מוניו ווינרוב 
דרך דוקרט שתרם שתי מערכות . מהשיפוץ

גם המועצה לשימור , מיזוג שהתפנו במפעל
נתנה כתף והקבלן שמבצע את העבודה 

במחיר מוזל כתרומה למאמץ ועד מפעל 
 בהשתדלותו של עודד –שתרם " אלובין"

את החלפת כל החזית הגדולה - רוזנקיאר 
. מזכוכית ואלומיניום שנפתחת אל הפטיו

ונוסף על כל אלו התנדבות של חברים רבים 
שנרתמו לזרז את הפינוי והכנת המקום 

 . לתערוכה החשובה

כמובן שהתערוכה נבנית בשיתוף פעולה מלא 
. עם מוזיאון מוניו גיתאי לאדריכלות בחיפה
המוזיאון הוציא לקראת פתיחת התערוכה 
קטלוג  מרשים ומענין ביותר שמסביר את 

כל מי . הגישה הוורנקולרית בארכיטקטורה
שמעונין בפרטים נוספים מוזמן לפנות אלי  

 .בכל עת

עכשיו לנותר להתקדם עם השיפוץ ועם הכנת 
התערוכה ולחכות לאורחים מכובדים ואנשי 

חברי , מקצוע שיגיעו מכל הארץ  וכמובן לכם
 . הקיבוץ וילדיו

 רותי בן דוד

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

שתי תמונות מעבודות השיפוץ שמתבצעות 
 רמי כהן: בימים אלו בגלריה    צילם

 

 



 

  ד" חנוכה תשע–הדלקת נרות 

מנסה לראות את הדברים הטובים             "
מנסה לראות את האורות הקטנים              

מחפש לי דרך        , בתוך החושך הגדול
"....           מנסה לראות את הדברים הטובים

  (אריק אינשטיין)

האורות הקטנים שלנו ידליקו - ואת הנרות
 !אלה הנושאים בשמם את האור 

על הבמה התאספו כל החברים והילדים )
שבשמם מופיע אור או מרכיב אחר שקשור 

י אחד או יותר "כל נר הודלק ע. לחג החנוכה
 (.מהעומדים על הבמה

לתכלת  - אור לחיוך של ילדים .1
 שמיים וברק בעיניים

, לחברות- אור לקהילה מתחדשת .2
 ולצמיחה מרגשת

לשדות -  אור לאמא אדמה  .3
 מוריקים וחקלאות עם עוצמה

  כי ביחד -אור לשילוב של דורות  .4
 מתגברים על  כל הצרות

  חסרי המנוח-  אור לצעירים  .5
 שירגישו פה בית חם אוהב ובטוח

לפיוס בין יריבים - אור לגויים  .6
 .ולשלום בין שכנים

למילים טובות - אור לנשמה ולרוח   .7
 .לב אוהב וראש פתוח

, לאופטימיות זהירה - אור לחולמים .8
 .ולתקווה מאירה

 .גדולאור - נאחל לכולנו

 

 

 



 
 

                    הצעה להסכם חדש עם חברת סלקום
 
 
לבקשתנו קיבלנו הצעה להסכם חדש טוב יותר . החוזה  עם סלקום מסתיים בעוד כשנה.1

 .מההסכם הנוכחי המתבטא בעלויות נמוכות יותר ואפשרות בחירה של מסלולים
כלומר התחייבות )הארכת ההסכם לשנה נוספת , התנאי להצטרפות לתוכניות החדשות הוא

 .(לשנתיים
מנוי שלא יהיה מעוניין לעבור תוכנית יישאר בתוכנית שיש לו היום והחוזה יסתיים לגביו 

 .בעוד שנה 
 
לפי המלצה של חברה חיצונית , (משה/יקי )התאמת המסלולים  למנויים תעשה על ידנו .2

 . חודשים קודמים3שבודקת את התנהלות של כל מנוי 
 
במסלולים החדשים אין החזר עבור מכשיר ואין ביטוח עבור המכשיר                              . 3
 .(הביטוח בתוספת תשלום)
 
למנוי שיש עדין תשלומים עבור מכשיר ימשיך לשלם את יתרת התשלומים עד לסיומם   .4

 .ללא כל קשר לעלות החבילה 
 

------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
!.מנוי שלא מעוניין לעבור לאחת מהתוכניות החדשות צריך לידע את יקי או משה .5  

  .15/12/13   עד לתאריך 
--------------------------------------------------------------------------------------- 

 
 :להלן פירוט החבילות .6
 
 

 חבילה ג חבילה ב חבילה א סוג חבילה 
 ללא הגבלה 600 100 דקות

SMS 100 600 ללא הגבלה 

SMS-VPN 100 600 ללא הגבלה 

VPNללא הגבלה  600 100 דקות 

  גיגה 3  גיגה 2  מגה 150 גלישה
ח "מחיר בש
 לחבילה

10 55 85 

 
 .מ"מחירים ללא מע

 
 .(כלומר מי שיחרוג מחבילת הגלישה לא יחויב) .כל חבילות הגלישה עם האטת מהירות** 

 
 . הערכות לחידוש החוזה מותנית בחוזה חתום עם סלקום ** 

 
 .משה/                                                                   בכל שאלה ניתן לפנות ליקי 

 



 

 ההפרטה של חנה זלדה

קלמן שגרים בכפר            ' לחנה זלדה ורב
-                   היה זה שנים חלום נהדר 

לא צריך לחכות            , פנסיה והפרטה יש
:                     זו הזדמנות להגשים חלומות

להרחיב מיד             , את הבית לשפץ
 .ד"ובאותה הזדמנות לבנות גם ממ

קלמן מפשיל שרוולים בלי היסוס         ' רב
.           מתייצב בגיוס- ומדי יום בארבע 

יוצא תלוש מפואר                   , חודש עבר
כשהכל כה יקר  , אך עם מס איזון ותקן

 .כסף לא נשאר- לשיפוץ הבית 

"  נשנה תוכנית", אומרת זלדה, "אין דבר"
 .                  אולי פשוט נקנה רק מכונית

קלמן מפשיל שרוולים בלי היסוס                 
,                  ושוב מדי יום מתייצב לגיוס

   ,וחרוץ במיוחד" מתנדב בתגמול"הוא גם 
                    כל חודש ביד ₪ 600מקבל 

עוד חודש עבר ועוד תלוש יצא              
 .אבל הזוג את האוצר עוד לא מצא

נסתפק בפחות ונטוס לטיול                  "
 "                  ל"אין כמו נופש וקניות בחו

קלמן מפשיל שרוולים בלי היסוס              
,               וממשיך כל יום להתייצב לגיוס

          וחרוץ במיוחד" מתנדב בתגמול"גם 
.                 כל חודש ביד ₪ 600ומקבל 

אשה משכילה                      - וחנה זלדה 
.                  כי היא יכולה, פותחת יזמות 

עוד חודש עבר וגדל השכר                       
 .כלום לא נשאר, אך עם הפרשות ומיסים

בחלום חדש הזוג  שלנו מסתפק          
-                בכך אין ספק, מכונת כביסה צריך

כך נחסוך בקומונה וגם לא נשלם             
 .והחור בתלוש ודאי יעלם

קלמן מפשיל שרוולים בלי היסוס                 
,                   וממשיך כל יום להתייצב לגיוס

             וחרוץ במיוחד" מתנדב בתגמול"גם 
.                  כל חודש ביד ₪ 600ומקבל 

וחנה זלדה אשה משכילה                         
.                     כי היא יכולה, פותחת יזמות

מכבסת בגדים וממהרת לתלות                
 מה לא עושים כדי להגשים חלומות

עוד חודש עבר והתלוש די גדל                 
 אך בעיקר בהוצאות מים וחשמל

"                      אוי רבי קלמן אישי היקר"
אומרת חנה זלדה בלב נשבר                    

"                      רק עוד חלום אחד לי נשאר"
לזה אולי יספיק התקציב                           

-                 ושיקנאו כל השכנים סביב
 :לנכדים האהובים נקנה בלי חשבון

 !בחג חנוכה לכל ילד   סביבון

מיני דוכס לערב הדלקת נרות במועדון : כתבה
 +60- לפורום הגמלאים הצעירים בני ה

 

 

 



 

בערב החנוכה בחדר האוכל קראו שלושה 
מוסדניקים ברכה היתולית שחיברו ושזכתה 

: לצחוקים ומחיאות כפיים

 "איזה באסה"

  איזה באסה זה לחשוב שזה הופעה של
 ...חנה זלדה ולגלות שזה לא

  איזה באסה זה להתעטש שנייה לפני
 ...שאתה נותן ביס בסופגנייה

  איזה באסה זה להיכנס לסרט ולגלות
שהיית צריכה להחזיר את הרכב לפני  

 ...חצי שעה

  איזה באסה זה לעשות חגיגות לשנות
השמונים ולשלם עליהן עד חגיגות שנות 

 ...התשעים

  איזה באסה זה כשנעלמים כל החתולים
ליד החדר אוכל יום לפני שמגישים 

 ...שווארמה

  15איזה באסה זה להיות אבא לילדה בת 
 ...כשאייל גולן בא להופיע בקיבוץ

 שניק ולא "איזה באסה זה להיות גד
למצוא בוץ כדי למרוח על עצמו בכניסה 

 ...      לחדר אוכל

  איזה באסה זה שאחרי שנים של השקיה
 ...המדרכות עדיין לא צומחות

  איזה באסה זה להדפיס מיליון קרטוני
 ...חלב ולגלות שיש בה טעות כתיב

  איזה באסה זה לאכול לביבה שביום
 ...שישי הייתה תפוח אדמה אפוי

  איזה באסה זה שאמנון מתעקש שנאסוף
את השיער לקוקו בבריכת השחיה במקום 

 ...לחלק חיתולים בכניסה למים

 איזה באסה זה לעבוד באבוקדו... 

  איזה באסה זה לדווח שהלכו לי כל
מכשירי החשמל בגלל הברק ולגלות 

 ...שבכלל יש לי מגן ברקים

  איזה באסה זה לבקש מהחשמלאים
שיתקינו טיימר לדוד ולגלות שהאור 

 ...בשירותים עובד רק בבוקר

  איזה באסה זה להיות מוסדניק ולהבין
אחרי שבוע שלקחת סוכרזית במקום 

 ...ריטלין

  איזה באסה זה לבקש מדאו לבנות ארון
 ...ולגלות שהוא מודד אותך

  איזה באסה זה לראות בפייסבוק
 ...שלחברה שלך יש חבר

  איזה באסה זה שבחדר אוכל המגש עקום
 ... והצלחת הופכת לקרוסלה

  איזה באסה זה לצאת עם תחתונים כדי
ובצהריים , להביא את העיתון בבוקר

  ...לראות את התמונות בקהילנט

  איזה באסה זה לבוא לכולבו ולראות דייג
 ...עם בגד ים שקטן עליו בשתי מידות

  איזה באסה זה להכין מפקד אש חודשיים
 ...ולגלות שהחליפו את הסולר במים

 



 

 תחרות המרקים המסורתית

כמדי שנה התכנסנו בחדר האוכל לתחרות 
 בנר ראשון של –והפעם , המרקים המסורתית

גם השנה הגיעו המונים לערב מיוחד . חנוכה
ונהנו ממרקים מיוחדים , ש"בארגון הגד, זה

שהכינו חברים והפעם גם מארוחת ערב 
 .משודרגת ביוזמת צוות המטבח וחדר האוכל

 חברים וחברות 9בתחרות המרקים השתתפו 
 עפר, סווטה וולשטיין, נעמי שמאלי –

 אתי, דוכס גדעון, שמעון שרה, אילת
 ושאול ומיני גירש מיכל, כהן רינה, היכל
וכמו שצוות המארגנים כתבו לכל אחד . דוכס
 תודה גם על –זה לא רק המרק : "ואחת
 !".המחשבה והמעשה, הרצון

מצורפים , ומאחר והחורף סוף סוף הגיע
 לחימום הלב –שלושת המתכונים הזוכים 

 :והקיבה

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 – מרק צח עם קניידלך –מקום שני 

 שרה שמעון

 :                      מתכון לקניידלך

 :מצרכים
  בצלים גדולים קצוצים2
  כפות שמן4

  כוסות קמח מצות2 1/2
  ביצים שלמות4
  כפות אבקת מרק עוף2

 מלח לפי הטעם
  כוסות מים רותחים2
 

בכלי נפרד . מטגנים את הבצלים בשמן
. מכינים תערובת מכל שאר המצרכים

מכניסים את הבצל המטוגן ומערבבים הכל 
 .ביחד

מגלגלים לכדורים קטנים ומכניסים למרק 
מדי פעם לבדוק את . (שעדיין על האש)החם 

רכותם ולא להשאיר הרבה זמן כי זה מקשה 
 .אותם

 
.שרה,                                 בתאבון   

גזור ושמור 

 

 –ר 'ינג' מרק בטטות עם ג–מקום ראשון 
 נעמי שמאלי

 :מצרכים
  בטטות5-6

 כף דבש
 סירופ מייפל/ כף סילאן 
 עלי מרווה

  בצלים2-3
  שיני שום3-4

 (מ שורש" ס5בערך )ר קצוץ 'ינג'ג
 פלפל , מלח

 
מערבבים . קולפים את הבטטות ופורסים לעיגולים

או הסירופ )את הבטטות עם הדבש והסילאן 
מניחים בתבנית . פלפל ועלי מרווה, מלח, (מייפל

 . ואופים עד שהבטטות משחימות קצת ומתרככות

. שמן (!)קוצצים את הבצל והשום ומטגנים במעט 
 לא אלו –טריים )מוסיפים עלי מרווה קצוצים 

מטגנים . ר קצוץ'ינג'וג (שנאפו בתנור עם הבטטות
 . עוד קצת ומוסיפים את הבטטות מהתנור

- מבשלים כ. מוסיפים מים עד כיסוי של הבטטות
. טוחנים במעבד מזון או עם בלנדר ידני,  דקות20

אפשר קצת )טועמים ומוסיפים תבלון אם יש צורך 
 . (אבקת מרק

 
 .נעמי,  בתאבון                                             

 גזור ושמור 
 
 

 

 

 – מרק אפונענע וברוקולי –מקום שלישי 
 רינה כהן

 :מצרכים
 שמן זית/  כפות חמאה 2

  שיני שום2-3
 בצק קצוץ דק

  גרם אפונה מופשרת ומסוננת800
  חופנים גדולים של עלי נענע טריה וקצוצה2
 מים עם אבקת מרק עוף/  ליטר ציר עוף 1
  שמנת מתוקה1

  תפרחות ברוקולי6-8
 

. ממיסים חמאה ומטגנים קצת את הבצל והשום
מוסיפים את האפונה ולאחר כמה דקות את הנענע 

מוסיפים את הנוזלים ומביאים לרתיחה . והברוקולי
, מרסקים בבלנדר.  דקות10עדינה ללא מכסה למשך 

 .מוסיפים שמנת מתוקה ומלח ופלפל לפי הטעם
 

 .רינה, בתאבון    

 
 גזור ושמור 



 

 

 

 

 

אומרים שחנוכה הוא חג של 
לכן ! המון תמונות יפות

תמונת "הרחבנו את פינתנו 
זאת . לשני עמודים" השבוע

בנוסף לשלל התמונות 
שמופיעות כבר בתוך העיתון 

אנחנו מפנקים אתכם , עצמו
בתמונות מאירועי שבוע החג 
שהיה מעניין ומלא מפגשים 

מסוגים שונים ובקהלים 
 : מגוונים ושונים

 דיירי בית עזר –למעלה 
והמשפחות חוגגים את 
חנוכה ברוב עם והמון 

 חדר –באמצע . שמחה
האוכל מלא מפה אל פה 
סביב שולחנות מאירים 

 –למטה . ונרות דולקים
טועמים מדגם של מרקים 

 בתחרות המרקים המסורתית

 : בעמוד השני

 משתתפי מרוץ –למעלה 
ש דורון בירק "הלפיד ע

. מתרכזים בנקודת היציאה
 מי ברגל מי –באמצע 

 .באופניים לאורך המסלול

 קבוצת הרצים –ולמטה 
יוצאת לדרך לאורך השדות 

 .בביצה ולאורך נחל נעמן

את כל התמונות צילמו 
נעמי זינגר ורמי כהן : בעיתון

 .  ואנחנו מודים להם מאד



 

 

 

 



הננו שמחים להזמינכם לטכס חנוכת   

  "ל "ש יהודה שביט ז"ס חורשה ע"בי"      

במעמד שר החינוך ומשפחת שביט     

10.12.13ד "בכסלו תשע' הטכס יתקיים ביום שלישי ז
.ס חורשה במתחם נעמן"בכניסה לבי 14.15בשעה 

:  בתכנית
.הסרת הלוט וגזירת הסרט -
.  ברכות -
.ס במתחם"מקהלת השילוב של בתיה -
.הרמת כוסית וכיבוד -

:  ברכות
ס חורשה"מנהלת בי–מיכל שילה -
ל"רעייתו של יהודה שביט ז–נעמי שביט -
ל המועצה"מנכ -משה דוידוביץ-
מנהלת המחוז–ר אורנה שמחון "ד-
שר החינוך -הרב שי פירון -

,נשמח לראותכם
הנהלת המועצה

הזמנה
לחניכת בית ספר

"ל "ש יהודה שביט ז"חורשה ע" 


